
 

 

 

Zápis ze zasedání Akademického senátu FES dne 21. září 2020 

 
Přítomni: Ing. Libor Koudela, Ph.D., Mgr. Jan Mandys, Ph.D., Ing. Jan Fuka, 

Ph.D., PaedDr. Alexandr Šenec, JUDr. Martin Šmíd, Ph.D., Ing. 
Michaela Kotková Stříteská, Ph.D., RNDr. Ing. Oldřich Horák, Ing. 
et Ing. Veronika Linhartová, Ph.D., Ph.D., Ing. Irena Honková, 
Ph.D., doc. Ing. Petr Hájek, Ph.D., Ing. Ondřej Kuba, Lucie 
Částková, Patricie-Anna Reitzová, Markéta Klapalová, Tomáš 
Kupilík. 

 
Omluveni: - 
 
Hosté:  prof. Ing. Jan Stejskal, Ph.D., doc. Ing. Jitka Komárková, Ph.D., doc. 

JUDr. Jana Janderová, Ph.D., doc. Ing. Renáta Myšková, Ph.D., doc. 
Ing. Liběna Černohorská, Ph.D. 

 
Přítomno 15 z 15 senátorů. AS FES je usnášeníschopný.  
 
Pozvánka na zasedání AS FES rozeslána  14. září 2020 
Materiály k projednání na zasedání rozeslány 14. září 2020 
 
Program: 

1. Představení programu zasedání. 
2. Předchozí souhlas se jmenováním členů disciplinární komise FES. 
3. Žádost děkana o schválení podmínek pro přijetí ke studiu pro akademický 

rok 2021/2022 (doktorské studium v ČJ a AJ). 
4. Žádost děkana o projednání akreditace nového studijního programu 

Finance. 
5. Různé. 

 
1. Představení programu zasedání 

Předseda AS FES zahájil zasedání a pozdravil přítomné. Dále představil program 
zasedání a zeptal se přítomných senátorů, zda někdo navrhuje změnu programu. 
Nikdo nenavrhl změnu programu. 
 
2. Předchozí souhlas se jmenováním členů disciplinární komise FES 

Děkana fakulty prof. Stejskal stručně představil předkládaný bod. Uvedl, že je 
třeba doplnit počet členů disciplinární komise s ohledem na ukončení studia 
studentských členů komise, resp. skončení pracovního poměru Dr. Matěji.  Dr. 
Šmíd dále sdělil podrobnosti k podobě hlasování (tajné hlasování). 



Poté proběhlo tajné hlasování s tímto výsledkem: 
JUDr. Barbora Kovářová AP 14 hlasů 

Ing. Ondřej Kuba Student 15 hlasů 

Bc. Tomáš Fišera Student 14 hlasů 

Bc. Martin Mazel Student 14 hlasů 

Aneta Bartůňková Studentka 15 hlasů 

 
Usnesení: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 
projednal záměr děkana jmenovat členy disciplinární komise Fakulty 
ekonomicko-správní Univerzity Pardubice a vyjadřuje předchozí souhlas s jejich 
jmenováním. 
 
Hlasování: 15 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 
 
3. Žádost děkana o schválení podmínek pro přijetí ke studiu pro akademický 
rok 2021/2022 (doktorské studium v ČJ a AJ) 

Dr. Šmíd požádal děkana fakulty prof. Stejskala o úvodní slovo. Děkan prof. 
Stejskal stručně uvedl předkládaný materiál. Uvedl, že podmínky pro přijetí jsou 
obdobné jako v minulých letech. Doplnil, že vedení fakulty usilovalo o obměnu 
přijímacího řízení do doktorských studií tak, aby mělo spíše podobu motivačního 
pohovoru, ale současná podoba přijímacího řízení vychází z akreditace daných 
studijních programů. 
K bodu se nikdo nepřihlásil do diskuse. 
 
Poté proběhlo hlasování. 
Usnesení: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 
projednal podmínky pro přijetí do doktorských studijních programů pro 
akademický rok 2021/2022 a vyjadřuje s nimi souhlas. 
 
Hlasování: 15 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 
 
4. Žádost děkana o projednání akreditace nového studijního programu 
Finance 

Dr. Šmíd požádal děkana fakulty prof. Stejskala o úvodní slovo. Děkan prof. 
Stejskal nejprve hovořil k financování vysokých škol podle počtu studentů a 
podle vybraných kvalitativních kritérií. Uvedl, že očekávané rozložení studentů 
by měla být přibližně 60-70 % studentů v bakalářském studiu, 20-30 % studentů 



v navazujícím magisterském studiu a přibližně 10 % v doktorském studiu, 
přičemž FES má z tohoto pohledu málo studentů v navazujícím a doktorském 
studiu. Dále zdůraznil, že se liší zájem o jednotlivé studijní programy. Vysvětlil, 
že fakulta má snahu získat studenty s lepšími studijními výsledky, čemuž by měla 
napomoci i změna struktury studijních programů, kdy vznikne nový studijní 
program Finance v bakalářském i navazujícím studiu současně. Uvedl, že 
„Finance“ jako název a obsah studijního programu jsou pro studenty atraktivní.  
Dr. Šmíd poděkoval za uvedení bodu a zahájil diskusi. 
Dr. Šenec uvedl, že se domnívá, že dalším možným tématem budoucnosti je 
cirkulární ekonomika. 
Dr. Mandys uvedl, že se ztotožňuje s názorem, že finance (vedle managementu) 
jsou pro studenty FES nejatraktivnější náplň studia. 
Děkan prof. Stejskal dále doplnil, že studijní program je třeba dobře naplnit a 
především nalákat studenty i do navazujícího studia. Uvedl, že řada předmětů 
vychází ze základu společného s dalšími studijními programy, který je doplněn 
specializačními předměty, které využívají odbornosti stávajících akademických 
pracovníků. Z hlediska nákladů tedy zavedení nového programu nepředstavuje 
žádný významný zásah, naopak by tento program mohl přinést fakultě prostředky 
(za daný počet studentů). 
 
Poté proběhlo hlasování 
Usnesení: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 
projednal návrh akreditovat nový studijní program Finance v bakalářském a 
navazujícím magisterském studiu v předloženém znění. 
 
Hlasování: 15 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 
5. Různé 

Tomáš Kupilík položil dotaz ohledně kontroly studia, zda je nezbytné, aby 
studenti museli kvůli kontrole studia dojíždět na fakultu. Lucie Částková k tomu 
doplnila, že studijní oddělení se studenty příliš nekomunikuje a na poslední chvíli 
došlo ke změnám v časech kontroly studia, což je komplikované zejména pro 
studenty dojíždějící z delší vzdálenosti. 
Proděkanka doc. Komárková vysvětlila, že změny v časech vycházejí 
z rozhodnutí rektora, že najednou smí být přítomno max. 50 studentů. Objasnila, 
že písemné potvrzení z kontroly studia podepsané studentem se musí založit do 
osobní složky studenta. Doplnila, že si uvědomuje, že to je pro studenty 
problematické, ale že fakulta je v řadě věcí vázána celouniverzitními předpisy. 
Lucie Částková se zeptala, jak bude organizována výuka v souvislosti s vývojem 
epidemie COVID. 



Děkan prof. Stejskal uvedl, že se zde střetávají hygienické požadavky 
s požadavky z hlediska akreditací. Vysvětlil, že fakulta nemůže sama rozhodnout 
o formě výuky, ale musí vyčkat na rozhodnutí Ministerstva zdravotnictví nebo 
Krajské hygienické stanice. Uvedl, že předpokládá v brzké době k plošnému 
přechodu na online výuku (pozn. k rozhodnutí KHS o nařízení online výuky došlo 
po konání AS FES). Doplnil, že v současné době platí, že hlavním komunikačním 
médiem jsou sylaby v IS/STAG a že online výuka bude probíhat synchronně (v 
reálném čase dle rozvrhu). Dále doplnil, že fakulta bude usilovat o zachování 
kvality vzdělávání na stejné úrovni jako při prezenční výuce. Uvedl, že pokud by 
se někdo nemohl online výuky účastnit (např. ze sociálních důvodů), může se 
ozvat, že fakulta je schopná v určitém rozsahu pomoci. 
Dr. Šmíd dále uvedl, že připraví změnu JŘ AS FES, která zakotví možnost jednání 
online. 
 
V Pardubicích, 23. září 2020 
 
       JUDr. Martin Šmíd, Ph.D. 
       předseda AS FES 


